



Centre for Alternative
Politics & Security
West Africa

Centre pour les Politiques
Alternatives & la Sécurité
Afrique de l'Ouest

www.caps-wa.org

DEPLOYING LOCAL WISDOM AND GLOBAL PARTNERSHIPS FOR SUSTAINABLE SECURITY IN WEST AFRICA

CAPS-WA brings a transformative approach to security in West Africa. Unlike traditional security models, CAPS-WA prioritises deploying the wisdom of local traditions and actors on human security, rethinking the political and cultural drivers of conflict, and a commitment to global partnership. We aim to provide innovative pathways towards sustainable solutions to tackling longstanding and emerging insecurity and governance issues. For policymakers, government agencies, NGOs, CSOs and other entities looking to engage with West Africa's unique challenges and opportunities, CAPS-WA seeks to offer new and community-centred strategies that connect past knowledge with contemporary expertise for a more resilient tomorrow.

DÉPLOYER LA SAGESSE LOCALE ET LES PARTENARIATS MONDIAUX POUR UNE SÉCURITÉ DURABLE EN AFRIQUE DE L'OUEST

CPAS-AO apporte une approche transformative à la sécurité en Afrique de l'Ouest. Contrairement aux modèles de sécurité traditionnels, le CPAS-AO privilégie l'utilisation de la sagesse des traditions locales et des acteurs sur la sécurité humaine, une reconsidération des moteurs politiques et culturels des conflits, ainsi qu'un engagement envers des partenariats globaux. Nous visons à offrir des voies novatrices pour des solutions durables face aux problèmes persistants et émergents d'insécurité et de gouvernance. Aux décideurs politiques, agences gouvernementales, ONG, OSC et autres entités cherchant à relever les défis uniques et à saisir les opportunités de l'Afrique de l'Ouest, le CPAS-AO propose des stratégies nouvelles et centrées sur les communautés, connectant les savoirs du passé à l'expertise contemporaine pour un avenir plus résilient.



PROFESSOR KWESI ANING
PATRON & ADVISORY BOARD CHAIR



DR MUHAMMAD DAN SULEIMAN
FOUNDER & SENIOR MENTOR

Email: alternatives@caps-wa.org